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Mandag

13.30
Kirkeladen ved Blistrup Kirke: 
Nørklerne

14.00
Gilleleje Bibliotek: Bogsnak

17.00
Gilleleje Bibliotek: Foredrag - 
Fra Patagonien til Rocky Moun-
tains (entré)

Tirsdag

10.00
Gilleleje Bibliotek: Kun For Bør-
nehaver "højtlæsning Gilleleje 
Bibliotek"

15.30-17.00
Helsinge Bibliotek: IT-Café

18.30
Gribskov Kultursal: Foredrag/
debat - Badehotellet v/ Merete 
Mærkedahl og Jacob Wendt 
(entré)

19.00-21.00
Gilleleje Bio, RAMhuset, Tis-
vilde Bio: Hvor længe kan vi 
og vores celler leve? (via live-
stream fra Aarhus Universitet)

Mandag 

Gilleleje Bio

15.00 The Zone of Interest

15.00 Io Capitano

17.30 Smoke Sauna Sisterhood 
(dokumentar)

17.45 Rom (tekstet)

19.00-21.00

Hvor længe kan vi og vores 
celler leve? (via livestream fra 
Aarhus Universitet)

19.40 Den Grænseløse

20.00 Kalak

Tisvilde Bio

Ingen forestillinger

Tirsdag

Gilleleje Bio

15.00 Cornelis Vreeswick (do-
kumentar) (seniorbio)

15.45 Kalak

17.20 Bob Marley: One Love

19.50 Io Capitano

Tisvilde Bio 

19.00-21.00

Hvor længe kan vi og vores 
celler leve? (via livestream fra 
Aarhus Universitet)

Det sker
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Nordkystens Fremtid gik i gang i kølvandet på stormen Bodil. Den seneste storm i Danmark hed Rolf. Foto: Allan Nørregaard

Nordkyst: Et stort flertal i byrådet i Gribskov har besluttet at arbejde videre med det store kystsikringsprojekt.

Af Nicklas Thorup Clausen
nicklas.clausen@sn.dk

I sensommeren var tre be-
drøvede nordkystborg-
mestre næsten klar til at 

lægge det stortanlagte kyst-
sikringsprojekt Nordkystens 
Fremtid på hylden, efter de på 
et møde med miljøminister 
Magnus Heunicke (S) havde 
fået tommelfingeren ned til 
flere penge fra staten. Nu har 
Nordkystens Fremtid måske 
alligevel en fremtid.

For i byrådssalen i Helsinge 
stemte et stort flertal i byrådet 
i Gribskov Kommune tirsdag 
for at videreføre projektet. 

Det blandt andet fordi, at 
der allerede fra statslig side 
er givet tilsagn om næsten 90 
millioner kroner til projektet - 
senest 19 millioner i december 
2023 - der vil bortfalde, hvis 
projektet skrinlægges. Des-
uden har de tre kommuner, 
der foruden Gribskov tæller 
Halsnæs og Helsingør, alle-
rede investeret 35 millioner 
kroner i projektet. Uden at 

sikre så meget som en cen-
timeter kyst.

Økonomi for og imod
Brian Lyck Jørgensen (DF), 
der er udvalgsformand for 
udvalget for Klima, Teknik og 
Miljø, talte ellers imod pro-
jektets videreførelse. Blandt 
andet på baggrund af økono-
mien i det.

- Der ligger ingen penge 
til det i nuværende budget 
og derfor mener jeg ikke, vi 
skal gå videre med det. Vi 
låser store dele af det næste 
byråd, lød det blandt andet fra 
udvalgsformanden.

Det økonomiske argument 
brugte hans kollega Bo Jul 
Nielsen (R) også. Bare med 
omvendt fortegn.

- Jeg startede sagen op 1. 
januar 2014 efter stormen 
Bodil. Det har taget noget 
tid, ting tager tid, og det har 
kostet nogle penge, så det ville 
være meget ærgerligt, hvis vi 
satte det her projekt i stå på 
nuværende tidspunkt, lød det 
fra Bo Jul Nielsen.

Projektet er - måske - fær-
digt i 2029. Og at det har taget 
lang tid, og kommer til at tage 
endnu længere tid, var da også 
noget byrådets nestor, Ven-
stres Jannich Petersen, kom 
ind på i sin tale.

- I har evigt ret i, at det har 
været et langtidsprojekt. Jeg 
mindes ikke, at vi har haft lig-
nende projekter af den varig 
i byrådet overhovedet, og vi 
er langt fra i mål endnu. Men 
vi er begyndt at nærme os et 
mål, sagde Jannich Petersen 
blandt andet.

Nej til folkeafstemning
I sidste ende stemte et stort 
flertal som bekendt for at 
videreføre projektet. Med 
Dansk Folkeparti som en mar-
kant undtagelse, der endda gik 
skridtet videre.

- Det er tragisk. Det er en 
ærgerlig dag for vores kyst- 
og havmiljø, hvis det her 
projekt kører videre, sagde 
Brian Lyck Jørgensen, der i 
samme ombæring stillede et 
ændringsforslag, hvori han 

foreslog at lægge spørgsmå-
let om Nordkystens Fremtid 
ud til en vejledende folkeaf-
stemning blandt kommunens 
borgere.

Det var han dog den eneste, 
der stemte for.

Til gengæld var der flertal 
for et ændringsforslag fra 
Konservative, hvori det blev 
besluttet, at administratio-
nen i det videre arbejde skal 
kigge nærmere på de særlige 
forhold omkring Strandbak-
kernes arealer og Havnen i 

Gilleleje samt undersøge, om 
man i Gribskov kan arbejde 
med tværgående høfder på 
udvalgte strækninger med det 
formål at reducere erosion.

75-25
I Gribskov Kommune er der 
valgt at arbejde videre med 
en model, hvor kommunen 
betaler 75 procent af anlægs-
udgifterne (67,5 mio. kroner), 
mens de resterende 25 pro-
cent bliver betalt af de grund-
ejere (22,5 mio.), der ligger i 
1. række til vandet. Desuden 
forventes projektet at koste 
yderligere 28,3 millioner kro-
ner hvert femte år i vedlige-
holdelsesomkostninger.

Det drejer sig ifølge Grib-
skov Kommune i udgangs-
punktet om flere end 1000 
grundejere, men der foreligger 
ingen fordelingsnøgle endnu.

Nordkystens Fremtid skal 
- meget kort fortalt - sikre 60 
kilometer kystlinje i de tre 
kommuner mod havstignin-
ger og storme ved hjælp af 
omfattende sandfodring.

Måske en fremtid  
for Nordkystens Fremtid

 ’Der ligger ingen 
penge til det i  
nuværende budget og 
derfor mener jeg ikke, 
vi skal gå videre med 
det.

Brian Lyck Jørgensen 
(DF)

Scan og lyt til  
sn.dk | Sjællandske 
Nyheders podcast om  
“Manden fra Korsør” 


